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Nr. 8 - 2024 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Onsdag 11.9.2024  

kl. 17.00 – 19.30 

I PM2 

 

 

 

 
Afbud: Anne-Lene 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent: BE 

Andre deltagere:   

Sang: IMC 

Sang næste møde:  

  

Hvad handler punktet om, er der 

særlige ansvarlige, gæster og er det til 

orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B) 

 

  

Referat:  

  

72/24  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Det går bedre med badning i idræt.  

 

Anders og Oliver er genvalgt som næsteformand og 

formand i elevrådet. 

 

b) Ledelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(O) 15 min 

SFO:  

Ny medarbejder i morgenvagten. Er i jobtræning frem 

til jul. 

SFO er godt i gang. 3 børn fra ISA i 0.kl. gruppen. 

Forældremøde i 0.kl. i næste uge. 

 

Mellemtrin: 

Ændring af struktur for morgensang. Fokus på at alle 

eleverne er mere deltagende. Morgensang har et 

dannende perspektiv og ses som en del af 

undervisningen. 

Alle forældre er velkomne til at deltage. Morgensang 

mandage og onsdage i dette skoleår. 

 

PR: 

Fælles afdelingsmøde for skoledelen d. 10/9. Der er 

planlagt 4 fællesmøder i dette skoleår.  

De første møder tager afsæt i teamet ”Styrkelse af 

almenområdet”. Det bliver der igen lyst på, både 
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politisk og forvaltningsmæssigt. Den tidligere indsats 

har ikke haft den ønskede effekt. 

Formål: Hvordan sikrer skolerne i Aabenraa, at flere 

elever er en del af almenområdet? 

Alle skoler skal udarbejde en procesbeskrivelse. 

 

SFO kommer også til at arbejde med temaet. PR 

kommer på personalemøde d. 16/9. 

 

  

  

73/24  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter Fælles afdelingsmødet var en god oplevelse. Det er 

godt at mødes om noget fælles og få input fra de andre 

afdelinger. 

 

Skolefesten har fået mange positive tilbagemeldinger. 

 

Snakken vedr. skærmbrug har været drøftet på 

personalemøde i SFO. Der er enighed om, at det skal 

have en pædagogisk vinkel. 

 

SFO ”Mediehulen” er meget populær. Har åben en gang 

om ugen i afgrænset tid. 

 

b) Forældrevalgte Ros til arrangørerne af skolefesten. Mange gode 

aktiviteter. Positivt at nogle aktiviteter er gratis. 

Spøgelsesrum er meget populær. Meget lang kø. Kan 

det gøres mere effektivt? Fx to rum? 

Køen ved madboderne fungerer bedre. 

Skolen betaler, hvis en familie er økonomisk trængt. 

 

0. kl. er kommet godt fra start. På trods af, at der er 

færre timer til skolepædagogerne, så virker det godt. 

 

Elever på 3. årg. sidder på møbler, som ikke er tilpasset 

elevernes højde. Kan der gøres noget? 

 

I 1. kl. videreføres mere pædagogiske tiltag fra 0. kl. 

Det skaber genkendelighed og tryghed for børnene. 

 

Afholdt introkursus for nye 

skolebestyrelsesmedlemmer. Kurset forløb fint. 

 

Forældrehenvendelse på, at der er for mange 

arrangementer på skolen. 

 

 

 

 

c) Formanden  

(O/D) 10 min  
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74/24  

Hvordan arbejder vi videre med dette 

punkt?: 

Hvordan fastholder og udvider vi 

forældresamarbejdet? Herunder, 

hvordan inddrager vi forældrene mere i 

skolens liv og læring? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jørgen 

(D) 10 min 

Begyndende nedgang fra 6 årg. Der sker noget i skiftet 

til 7. årg.  Det er fortsat vigtigt, at forældrene snakker 

sammen.  

 

Der er nedsat forældreråd i 0.-6. årg. og trivselsråd for 

en årg. i 7.-9. årg. 

 

Forslag om: 

- Foredrag - findes der noget i kommunen, som ikke er 

for bekostelig?  

- Besøg af kendt person – fx Tiktoker. 

- Skolefest/turneringseftermiddag for udskolingen. 

- Trivselsrådene mere fokus på at arrangere noget 

klassevis. 

- Skolebestyrelsen inviterer udvalgte medlemmer fra 

trivselsrådene ind til sparringsmøde ved skolestart. 

Sparring i forhold til trivselsrådenes rolle og 

planlægning af arrangementer. 

- Forældredag, hvor forældre kommer i skoletiden. 

- Idekatalog til forældre-/trivselsråd. 

- Ryste sammendag for kommende 7. kl. i juni fungerer 

udmærket. Skal der være en anden runde efter 

skolestart, med fokus på at samlede de nye forældre? 

 

Det er generelt svært at få folk til at komme til ting. 

Ses også i andre sammenhænge. 

 

I udskolingen ikke forskel på forældreopbakning, om 

det er oplæg m/ streetworker eller et almindeligt 

forældremøde. Det er sjældent trivselsrådene, der 

sætter noget i gang på eget initiativ. 

 

Punktet sættes på næste SKB-møde. 

 

  

  

75/24  

Bad efter idræt. Evaluering på de 

aftaler, der er indgået i forhold til bad 

efter idræt og deltagelse i idræt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

(O/D) 10 min PR 

Der har været afholdt møde ml. idrætslærere og 

ledelsen.  

PR har haft kontakt til Aktiv Aabenraa. De er positive. 

 

Flere omklædningsrum er blevet renoveret. Der er 

kommet akustikplader op og lyden er blevet bedre. 

 

Underviserne kommer i omklædningsrummene. Det kan 

være svært. Underviserne kan opleve at blive kaldt 

pædofil. 

 

5.-6. årg. Det går godt og alle går bad. 

7. årg. De fleste elever går i bad. Det går fint. 

8. årg. Det er svært. Eleverne har fået faste 

omklædningsrum. Der tager meget af 

undervisningstiden. 

9. årg. De fleste elever går i bad. Det går fint. 
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Udskolingslederen har brugt en del tid på at følge op på 

omklædning, deltagelse og badning i idræt. Forældrene 

bliver kontaktet efterfølgende. 

Det er godt, at der bliver fulgt op på problemstillingen. 

 

  

  

76/24  

Revidere princip for skolehjem-

samarbejde.  

Princip for 

skolehjemsamarbejde 2024.docx
 

(D/B) 10  min PR 

Princippet blev revideret og godkendt. 

Det reviderede princip er vedhæftet referatet. 

  

  

77/24  

Revidere princip for indsamlinger og 

sponsorater.  

Princip for 

indsamlinger og sponsorater 2024.docx
 

(D/B) 10 min PR 

Princippet blev revideret og godkendt. 

Det reviderede princip er vedhæftet referatet. 

  

  

Pause med spisning  

  

  

78/24  

Skolebestyrelsens besøg på skolen. 

Aftale om dato og deltagere. 

Forslag: 

20.11. kl. 9.45-12.00 

5.12. kl. 9.45-12.00 

 

 

(B) 10 min Jørgen 

Aftalt fredag d. 13/12 kl. 09.45 – 11.45. Frokost 

efterfølgende. 

 

 

 

 

  

  

  

79/24  

Socialt arrangement for 

skolebestyrelsen. Aftale om dato. 

Forslag 24.1.2025. 

 

 

(B) 10 min Jørgen 

Aftalt fredag d. 24/1 kl. 17 – 

 

Skolen sørger for drikkevarer og div. til borddækning.  

Vivi og Michael arrangerer mad udefra og 

underholdning.  
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80/24  

Generalforsamling støtteforening. 

Dagsorden: 

Regnskab. 

Revidere vedtægter for støtteforening. 

Vedtægter for 

støtteforening 2024.docx
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pernille 

Vedtægter blev gennemgået og godkendt.  

 

Regnskabet blev gennemgået. 

 

Overskud fra skolefesten bruges til skolerejse for 9. 

årg.  

9. årg. har i dette skoleår fået bevilliget penge gennem 

Erasmus+ til skolerejse til Berlin. Forældrebetaling på 

1200kr bibeholdes.  

 

Hvad skal det resterende overskud fra skolefesten 

bruges til? 

 

Forslag om: 

- etablering af ”buffer” til år, hvor skolerejsebudgettet 

har svært ved at hænge sammen. I gode tider, skal der 

opspares penge. 

- det resterende overskud bruges på udeområderne. 

- ønske om en ekstra ”kogynge”. 

 

Overskud fra skolefesten drøftes på næste SKB-møde. 

 

Det reviderede princip er vedhæftet referatet. 

 

(D/B) 10 min  

  

  

81/24  

Evt. 

Alle 10 min 

 

  

  

 Punkter til næste møde: 

 

 Forældreinvolvering 

 Overskud skolefest 

 

 

Punkter til kommende møder: 

 Betalt lektiehjælp – evt. som en del af et princip 

om læring. 

 Klassedannelse kommende 7. årgang – 

december. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Årshjul 

2024-2025.docx
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


